
سرمربی استقلال به این مهاجم نیاز دارد

نکونام درانتظار بازگشت قایدی
خـــط حملـــه اســـتقلال وضعیت مطلوبـــی ندارد 
و اگـــر آرمـــان رمضانـــی و ســـبحان خاقانـــی هـــم 
جـــدا شـــوند، بایـــد جـــای ایـــن دو بازیکـــن قطعـــاً 
گزینه هـــای جدیـــد بـــه خدمـــت گرفتـــه شـــود. 
در عیـــن حـــال حضـــور برخـــی بازیکنـــان ماننـــد 
ســـجاد شـــهباززاده هرگـــز کمکـــی بـــه اســـتقلال 
نخواهـــد کرد و عملاً دســـت ســـرمربی آبی ها در 
خـــط حمله بســـته اســـت. مصدومیـــت مهرداد 
محمـــدی )اگـــر راســـت باشـــد( هم مسأله ســـاز 
خواهـــد بـــود و اگر همیـــن حالا نکونـــام بخواهد 
وارد لیگ برتر شـــود باید از ارســـلان مطهری در 
خط حمله اســـتفاده کند که مهاجم ششدانگی 
نیســـت و بـــه رغـــم تلاشـــی کـــه دارد نمی توانـــد 
تمام بار هجومی اســـتقلال را به دوش بکشـــد. 
بـــا جدایـــی قایـــدی و محبـــی اســـتقلال بـــا حفره 

بزرگـــی در خـــط حمله خود مواجه شـــده و حتی 
اگر تورس هم جذب شـــود، باز خیال ســـرمربی 
اســـتقلال راحـــت نخواهـــد شـــد. نکونـــام کـــه 
وضعیت موجود را بسیار مخاطره آمیز می داند 
در صحبت های تازه ای که با مســـئولان باشگاه 

داشته به آنها تأکید کرده تحت هر شرایطی 
مهـــدی قایدی را به اســـتقلال بازگردانند. 
نکونـــام در حالـــی ایـــن درخواســـت را 
دوبـــاره بـــه گـــوش مدیریت رســـانده که 
چنـــد روز قبـــل مدیـــر باشـــگاه شـــباب 

الاهلـــی صراحتـــاً اعـــلام کـــرده دیگـــر بـــا 
تیم هـــای ایـــران بـــه دلیـــل خلـــف وعـــده 

معاملـــه نخواهد کرد. باید دیـــد با توجه به 
شرایط موجود سرنوشت قایدی و استقلال 

چـــه خواهد شـــد؟

خستگی بازیکنان از 
تمرینات دو نوبتی

اغلــب بازیکنــان اســتقلال بابــت 
انجــام تمرینــات دو نوبتــی ابــراز 
خســتگی می کننــد. معمــولاً هــر 
سال در این برهه تمرینات سخت 
بدنسازی برای بازیکنان در دستور 
کار قــرار می گیرد که جــواد نکونام 
نیــز همیــن برنامــه را پیــش بــرده 
تــا بــدن بازیکنــان در طــول فصــل 
بــا مشــکل مواجــه نشــود. گرمــای 
هــوا نیــز مزیــد برعلــت می شــود 
تــا تمرینات طاقت فرســا تر شــود. 
بــه خصــوص اینکــه اســتقلالی ها 
ناچارنــد در هر دو نوبت، تمرینات 
بدنســازی را پشــت ســر بگذارنــد. 
بــا ایــن حــال نکونام قصــد دارد در 
روزهــای منتهــی به شــروع لیگ از 
شــدت تمرینات بدنی بکاهد تا به 
اصطــلاح بــدن بازیکنــان ول کنــد 
و آمــاده حضــور در لیــگ شــوند. 
البتــه ایــن شــیوه بدنســازی فصل 
پیــش بــا شــدت بیشــتری انجــام 
شــد و بســیاری از بازیکنــان بابــت 
آنچــه ریــکاردو ســاپینتو در فصــل 
بدنســازی رقــم زد، گلــه داشــتند 
و حتــی عنــوان شــد کــه تــا کنــون 
چنیــن تمرینــات ســختی را تجربه 

نکرده انــد.

موافقت با درخواست 
جدایی حامدی فر

باشــگاه اســتقلال مخالفتــی بــا 
جدایــی امید حامدی فر نــدارد. روز 
گذشــته خبرهایــی دربــاره جدایــی 
ایــن بازیکــن بــه گــوش رســید و 
باشــگاه اســتقلال هــم ممانعتــی با 
ایــن جدایــی نــدارد. گفته می شــود 
حامدی فر نیز از باشــگاه ذوب آهن 
ی  ر همــکا د  پیشــنها ن  صفهــا ا
دریافت کرده اســت. حامدی فر در 
طول دوران حضورش در اســتقلال 
عملکردی متوســط داشــت و هرگز 
نتوانســت در ایــن باشــگاه چهــره 
تــی  شــود. شــاید در ســال های آ
حامدی فــر با کســب تجربه بیشــتر 
بتوانــد در اســتقلال بــه یــک مهــره 
کلیدی تبدیل شــود. اما به هر حال 
باید این واقعیت را هم پذیرفت که 
چنین بازیکنی نتوانست از فرصت 
به دست آمده در استقلال به سود 

خــود بهــره بگیرد.

غلامی کاهش 
قرارداد را می پذیرد؟

باشــگاه اســتقلال در مذاکراتــی 
کــه با عــارف غلامی داشــته بــه این 
بازیکــن اعــلام کــرده قــادر نیســت 
مبلغــی بیشــتر از 10 میلیــارد تومان 
برایــش هزینــه کنــد. این پیشــنهاد 
در حالــی کــه بــه ایــن مدافــع داده 
شــده کــه فصــل پیــش گران تریــن 
بازیکــن اســتقلال بــود و پــول قابل 
توجهــی از ایــن باشــگاه دریافــت 
کــرد. برای فصل جدید اما دیگر آن 
دســتمزد تکرار نخواهد شد و حتی 
باشــگاه اســتقلال کاهش شدیدی 
بــه دســتمزد ایــن بازیکــن اعمــال 
کــرده کــه البتــه غلامــی تا بــه امروز 
این پیشــنهاد را قبول نکرده است. 
از ســویی اگــر غلامــی بــا اســتقلال 
د ببنــدد ممکــن اســت  ردا قــرا
مرادمند از اســتقلال جدا شــود که 
در این شرایط قطعاً نکونام ناراضی 
خواهد شــد چــون مرادمند را بیش 

از غلامــی قبــول دارد.

سبحان خاقانی

در مسیر اصفهان

دربــاره آینــده کاری ســبحان خاقانــی بــا اســتقلال نیــز شــک و تردید هــای 
بســیاری وجــود دارد و حتــی صحبــت از حضــور ایــن بازیکــن در باشــگاه 
ذوب آهن اصفهان نیز به گوش رسیده است. خاقانی که می داند استقلال 
مأمنــی بــرای ادامــه حیــات او در فوتبــال ایران نیســت و باید بــه عنوان یک 
مهاجــم درجــه دو یــا ســه بــه ادامــه حضــور دراســتقلال بنگــرد، بــه دنبــال 
رفتن به تیمی اســت که لااقل شــانس بیشــتری برای بازی داشــته باشــد.

سینا سعید ی فر

ماندن در هر شرایطی

در حالــی کــه صحبــت از جدایــی علیرضــا رضایــی بــه گــوش می رســد و 
خالد آبــادی بــه اســتقلال نزدیــک شــده امــا ســینا ســعیدی فر در اســتقلال 
خواهــد مانــد. ایــن دروازه بــان کــه در لیــگ گذشــته بــرای اســتقلال نیــز به 
میــدان رفــت و ســابقه بازی درتیم هــای پایه را هم دارد، در هر شــرایطی به 
ادامــه فعالیــت در اســتقلال ادامــه خواهــد داد. ســعیدی فر همچنــان گلر 

ســوم اســتقلال خواهــد بــود.

آریا برزگر

درانتظار پرداخت رضایتنامه

آریا برزگر یکی از بازیکنانی اســت که با وجود پر شــدن لیســت اما همچنان 
مــورد توجــه نکونــام قــرار دارد. ایــن بازیکــن که جزو ســهمیه زیر 23 ســال 
اســتقلال محســوب می شــود برای آمــدن به جمــع آبی ها منتظــر پرداخت 
حق رضایتنامه اش اســت. باشــگاه اســتقلال تا کنون اقدامی در این راســتا 
انجــام نــداده اســت و بایــد دیــد چه زمانــی حق انتقــال این بازیکــن که رقم 

بالایــی هم نیســت، پرداخت خواهد شــد.
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فصل که تمام شد و بعد از فینال 
جام حذفی هواداران استقلال از 
مسئولان این تیم خواستند که 

حسینی را کنار گذاشته و یک گلر 
ششدانگ به تیم بیاورند، نظرتان 

در این خصوص چیست؟
کــه می دانیــد ســال ها  مــن همانطــور 
پیــش مربــی گلرهــای اســتقلال بــودم و 
بــا حســینی کار کــردم. مــن حســینی را 
دروازه بــان باتعصــب و بااخــلاق دیــدم و 
می دانــم که خیلی خوب تمرین می کند. 
حســینی زمــان فرهــاد هــم بیشــترین 
فرهــاد  چــون  داشــت  را  کلین شــیت 
تیمــش را دفاعــی راهــی زمیــن می کرد و 

اســتقلال بــه خاطــر دفاعــی بــازی کردن 
یک الی دو گل می خورد. چون اســتقلال 
دفــاع تیمی خوبی داشــت حســینی هم 
بیشترین کلین شیت را داشت اما تفکر 
ساپینتو با فرهاد فرق داشت و استقلال 
زمــان ســاپینتو هجومــی بــازی می کــرد 
بــه همیــن دلیــل گل هــای بیشــتری هم 
دریافت می کرد. پس بی انصافی اســت 
کــه حســینی را مقصــر اصلــی ناکامــی 
اســتقلال بدانیم. در چنین شرایطی اگر 
گلــر 10 توپ هم بگیــرد فقط هوادار گلی 
را کــه خــورده می بیند. به نظرم حســینی 
در فصل پیش ضعیف نبود. از هواداران 
استقلال می خواهم اجازه دهند حسینی 
بمانــد و بــه او کمــک کنند تا مثل ســابق 
عملکــرد خوبی داشــته باشــد. قطعاً اگر 
گلــر دیگــری هم به اســتقلال بیایــد نیاز 

به زمان دارد تا در استقلال جا بیفتد.
استقلال در فصل نقل و انتقالات 
فریب بیرانوند را خورد، نظرتان در 

این خصوص چیست؟

کار بیرانوند اصلاً شایسته نبود، اما سؤال 
من این است که چرا مدیرعامل استقلال 
فریب بیرو را خورد؟ من همان زمان گفتم 
بــه هیچ وجــه بیرو به اســتقلال نمی آید. 
پرداخت 100 میلیارد به این بازیکن اصلاً 
بــا عقل جور درنمی آمــد. اصلاً این پول را 
به بیرو می دادند تکلیف بازیکنان دیگر 
چه می شــد؟ اســتقلال اگر از این پول ها 
داشــت پنجــره نقــل و انتقالاتش بســته 
نمی شــد. فکــر می کنم تمرکز اســتقلال 
روی بیــرو زمــان را از اســتقلال گرفــت و 

استقلال لطمه زیادی خورد.
گفته می شود رضایی از استقلال 
جدا شد و این تیم باید گلر دوم 

جذب کند.
رضایی گلر خوبی است، اما فصل پیش 
فصــل خوبــی را پشــت سرنگذاشــت. 
همیشه گفته ام تیم ها خصوصاً تیم های 
بــزرگ دو گلــر بزرگ می خواهند. اشــتباه 
اســت یک گلر صد درصد داشته باشند 
و گلــر دوم آنهــا خیلــی ضعیف تــر باشــد. 

شما فرض کنید در طول فصل حسینی 
مصــدوم شــد، قــرار اســت چــه کســی 
جایگزیــن او شــود؟ هرچنــد کــه گلرهــا 
همیشــه دوســت دارنــد خودشــان تــک 
باشــند تا تمام بازی ها را فقط خودشــان 

به زمین بروند.
اینطور که مشخص است قصد 

دارند خالدآبادی گلر تیم امید را به 
استقلال بیاورند.

خالد آبادی در استقلال موفق نمی شود.
دلیل تان چیست؟

چــون در تیم هــای بــزرگ بــازی نکــرده 
اســت. بعضــی گلرهــا خوب هســتند اما 
نمی تواننــد در اســتقلال و پرســپولیس 

موفق شوند.
تا چند وقت پیش قرار بود امیر 

عابدزاده را جذب کنند، اما گفته 
بود پدرم اجازه نداد به استقلال 

بیایم. به نظرتان عابدزاده در 
استقلال موفق می شد؟

بله. من از نزدیک با امیر کار کردم بازیکن 

بااستعداد و خوبی است و او در استقلال 
موفق می شد. استقلال باید به فکر یک 
گلــر خوب دیگر باشــد تا بــه خاطر ایجاد 

شدن رقابت گلرهایش موفق شود.
اما به نظر می رسد که گلری در لیگ 

نیست که آنها بتوانند جذب کنند!
همانطــور کــه گفتــم اســتقلال زمانــش 
را بــرای بیــرو از دســت داد تمرکزشــان را 
گذاشــتند روی این بازیکن و همه چیز را 
فراموش کردند. اما تیم فوتبال یازده نفر 
اســت و فقــط گلــر نمی توانــد یــک تیم را 
قهرمان کند. استقلال باید در پست های 
دیگــر هــم بــرای گرفتــن بازیکــن تــلاش 

می کرد اما از بیرو بازی خورد.
فکر می کنید با این شرایط 

سرنوشت استقلال در فصل بیست 
و سوم چه می شود؟

کار بــرای اســتقلال خیلی ســخت اســت 
امــا تــا ســه چهــار بــازی از لیــگ نگــذرد 
نمی توانیــم نظــر نهایــی را در خصــوص 

هیچ تیمی بدهیم.

استقلال زمانش را 
برای بیرو از دست داد 
تمرکزشان را گذاشتند 

روی این بازیکن و همه 
چیز را فراموش کردند. 

اما تیم فوتبال یازده 
نفر است و فقط گلر 
نمی تواند یک تیم را 

قهرمان کند. استقلال 
باید در پست های 

دیگر هم برای گرفتن 
بازیکن تلاش می کرد 

اما از بیرو بازی خورد

 zسوژه

 پاشازاده: عربستان رونالدو می خرد
ما به دنبال هد ست داوریم!

مهدی پاشــازاده،  پیشکسوت فوتبال 
ایــران از اظهــارات اخیــر رئیــس کمیته 
داوران دربــاره خریــد هد ســت شــاکی 
اســت: »اصــلاً ســؤال ها و جواب هــا بــا 
هــم نمی خواننــد. نمی دانــم،  آیــا در 
جاهــای دیگــر دنیــا هــم چنیــن چیزی 
هســت؟ اگــر قــرار اســت باشــگاه ها 
بــرای خودشــان سیســتم رادیویــی 
بگیرند،  حقوق داوران را هم خودشان 
بدهنــد. ایــن خیلــی بــد اســت. شــما 
ببینیــد عربســتان چــه بازیکنانــی را 
جــذب می کنــد ولــی مــا هنوز انــدر خم 
هدســت داوران هســتیم. چگونــه 
عربســتان می توانــد چنیــن امکاناتــی 
را داشــته باشــد امــا مــا نمی توانیــم؟« 

پاشــازاده درباره تغییرات در اســتقلال 
هــم ایــن نظــر را داد: »4 مدیــر عامــل 
عــوض شــده اســت و اگــر نمی تواننــد 
کار کنند، نیایند. مگر اســتقلال موش 
آزمایشــگاهی اســت؟ نمی دانــم بــا 
ایــن همــه دردســر چــرا کســی کمــک 
نمی کنــد. الان علــی خطیــر مگــر 
می توانــد اســکناس چــاپ کنــد؟ اگــر 
تخلف شده مشخص کنند این پول ها 
کجا رفته اســت. یا اگر قرار اســت پولی 
تزریــق شــود ایــن کار را هرچــه زودتــر 
انجــام بدهنــد. اگــر هــم قــرار نیســت 
ایــن اتفــاق بیفتــد،  اعــلام کننــد تــا 
 باشگاه و هواداران تکلیف خودشان را 

بدانند.«

خالدآبادی در استقلال موفق نمی  شود

سعید عزیزیان: 
هواداران به حسینی 

فرصت دهند
چرا استقلال وارد بازی بیرانوند شد؟

 zسوال و جواب

مهدیه دریابیگی
روزنامه نگار

اســتقلال غیــر از بی پولــی، فصــل نقــل و انتقــالات را بــه تمرکــز بــرای جــذب گلــر باخــت. وقتی هواداران حســینی را نخواســتند و پافشــاری کردند که حســینی از اســتقلال کنار گذاشــته شــود بــه جای آن یک گلر ششــدانگ 
از تیم هــای دیگــر بیاورنــد، مدیــران وقــت اســتقلال بــه فکــر ترکانــدن بمــب افتادنــد. ضامــن ایــن بمب را دادند دســت بیرانوند تا شــاید در فصــل نقل و انتقــالات بمبی که می ترکانند باشــگاه رقیــب را روی هوا ببــرد، اما از 
آنجایــی کــه ضامــن ایــن بمــب دســت بیرانونــد بــود ترجیــح داد در باشــگاه اســتقلال ضامــن آن را بکشــد و این تیم را خراب کند. اســتقلال در انتقال بیــرو ناموفق بود و خیلی راحــت وارد بازی گلر تیم رقیب شــد تا جایی که 
هفت روز طلایی نقل و انتقالات را از دســت داد. در روزهایی که کریمی ســرگرم بازی خوردن از بیرو بود، رقیبان اســتقلال ســتاره های لیگ را جذب کردند و آنچه برای اســتقلال ماند آه و حســرت هوادار بود و اســتعفای 
شــبانه مســئولانی که روی ماندن نداشــتند. اســتقلال در نهایت با توجه به از دســت دادن زمان و شکســت در بازار نقل و انتقالات حســینی را نگه داشــت و  رضایی را از دســت داد تا به فکر گلر دومی باشــد. حالا این 
روزهــا حــرف از آمــدن خالدآبــادی گلــر تیــم امیــد اســت کــه بــرای آمدن به اســتقلال و رقابت با حســینی تردید دارد، اما مســئولان اســتقلال در مذاکــره ای که با این دروازه بان داشــته اند وعــده اولی را بــه او داده اند. با توجه 

بــه شــرایط فعلــی اســتقلال و ناکامــی آنهــا در جــذب گلرهــای موفق لیگ به ســراغ ســعید عزیزیان مربی ســابق  گلرهای اســتقلال رفتیم تا نظــر او را در این خصوص جویا شــویم.


